
 آرمان ملى: بعد از رفتن داورزنى از فدراسیون والیبال و حضور 
وحید مرادى به عنوان سرپرست این فدراسیون، به نظر مى رسد 

پرونده سرمربى گرى سعید معروف در تیم ملى بسته شده است. 
  گزینه 

سال آینده اهمیت زیادى براى والیبال ایران دارد. پس از عملکرد 
ضعیف تیم ملى در مسابقات انتخابى المپیک و پیش از آن در 
لیگ ملت ها، شانس این تیم براى صعود به المپیک پاریس به 
پایین ترین حد خود رسیده و تنها شانس باقیمانده کسب حداقل 
10 پیروزى در لیگ ملت هاى سال آینده است. ایرنا 13 آبان ماه سال 

جارى نوشت: این موضوع باعث 
شد فدراسیون والیبال تمام 
تلاش خود را به کار بگیرد تا 
بهترین تصمیم براى هدایت 
تیم ملى اتخاذ شود. بر اساس 
همین سیاست نام مربیان 
مطرحى همچون هینن، 
پیاتزا، بلنجینى و حتى آلکنو 

براى هدایت این تیم مطرح 
شد. در کنار اسامى این 

مربیان خارجى، پیمان اکبرى و سعید معروف هم گزینه هاى ایرانى 
سرمربیگرى تیم ملى هستند. کمتر کسى توقع داشت معروف که 
تا همین فصل پیش به صورت حرفه اى والیبال بازى مى کرد یکى 
از گزینه هاى نشستن روى نیمکت تیم ملى باشد. در این خصوص 
گمانه زنى هاى زیادى صورت گرفت و حتى برخى عنوان کردند 
که فدراسیون والیبال قصد دارد از نام سعید معروف استفاده ابزارى 
کند، اما واقعیت ماجرا چیز دیگریست. پس از اینکه بهروز عطایى 
از هدایت تیم ملى والیبال کنار رفت بسیارى از مردم و حتى اهالى 
والیبال خواهان بازگشت سعید معروف به تیم ملى شدند؛ چراکه 
یکى از مهم ترین ضعف  تیم ملى در دو سال اخیر پست پاسور بود. 
معروف در واکنش به درخواست فدراسیون والیبال براى بازگشت 
به تیم ملى عنوان کرد دیگر قصد ندارد به صورت حرفه اى بازى کند 
اما مى تواند به عنوان مربى به این تیم کمک کند؛ موضوعى که حتى 
داورزنى هم در گفت وگو با ایران ورزشى آن را تأیید کرد؛ «در 
صحبت با سعید، گفتم خانواده والیبال دوست دارد به  عنوان 
بازیکن اثرگذار به تیم کمک کنى. سعید حرفش این بود که 
حالا باید جوان ترها بازى کنند و تجربه اندوزى. دوست دارم 
جور دیگرى به تیم کمک کنم. من حالا درباره مربیگرى 
مطالعه و برنامه ریزى مى کنم و ذهنم را به این طرف برده ام. 
ما وقتى ارزیابى کردیم و بازخورد گرفتیم، متوجه شدیم 
سعید مى تواند گزینه اى در لیست 
مربیان باشد.» طرف دیگر ماجرا هم 
که به مربیان خارجى مربوط مى شود 
شرایط پیچیده اى پیدا کرده است. 
گزینه هایى که فدراسیون والیبال 
روى آنها نظر مساعدترى نسبت به 
سایر مربیان خارجى دارد بلنجینى 
و پیاتزا هستند؛ مربیانى که اگر با 
فدراسیون والیبال به توافق برسند 
هم تنها دو هفته پیش از لیگ ملت ها 
مى توانند هدایت تیم ملى ایران را بر 
عهده بگیرند و در این مدت نمى توان 
هیچ  کار فنى با این تیم کرد و تنها باید بازیکنان را به لحاظ روحى 
آماده کرد که معروف با توجه به سابقه و محبوبیتى که میان بازیکنان 
دارد، مى تواند این کار را بهتر از مربیان خارجى انجام دهد. ضمن اینکه 
سابقه حضور آلکنو در ایران نشان داد مربیان خارجى هر چقدر هم 
که داراى رزومه پررنگى باشند در کوتاه مدت نمى توانند کار خاصى 
انجام دهند. همچنین معروف به لحاظ وجهه بین المللى چیزى کمتر 
از مربیان بزرگ دنیا ندارد و این شخصیت کاریزماتیک او مى تواند به 
سود والیبال ایران باشد و بر همین اساس بوده که فدراسیون جهانى 
اسطوره زنده دنیا را به معروف لقب داده است. از طرفى اگر در نهایت 
معروف به عنوان سرمربى تیم ملى انتخاب شود همه دستیارانش 
خارجى خواهند بود و مربیان مطرحى در کادر او حضور پیدا 

خواهند کرد. 

   رقیبان دیگر؟
دو هفته بعد، میلاد تقوى، مشاور امور اجرایى فدراسیون والیبال 
در خصوص آخرین خبرها پیرامون انتخاب سرمربى تیم ملى والیبال 
اظهار کرد: یکى  از گزینه هاى خارجى برنامه کاملى را براى ما ارسال 
کرده است. منتظر اعلام شرایط نهایى و برنامه کامل براى رسیدن به 
سکوى المپیک 2028 از سوى از سوى معروف، آلکنو و بلنجینى هم 
هستیم تا در نهایت سرمربى تیم ملى معرفى شود. وى افزود: داورزنى 
بعد از جلسه کمیته فنى نشستى با پیمان اکبرى داشت و با معروف 
هم یک جلسه آنلاین برگزار کرد. تمام تلاش فدراسیون والیبال این 
است که بدون توجه به نام ها و تنها با بررسى برنامه هاى ارائه شده از 
سوى گزینه ها و همچنین اهداف فدراسیون والیبال که مهم ترین آن 
رسیدن به سکوى المپیک 2028 است بهترین تصمنیم را بگیرد. 
شاید راحت ترین راه براى داورزنى که مورد تحسین قرار خواهد 
گرفت انتخاب یک نام بزرگ خارجى باشد ولى فدراسیون والیبال 
به دنبال انتخاب گزینه اى براى هدایت تیم ملى جهت رسیدن به 
سکوى المپیک 2028 است. نه اینکه گزینه اى را انتخاب کند که 
صرفا توجیه کننده باشد. تقوى درباره انتشار شایعاتى مبنى بر اینکه 
آلکنو عنوان کرده براى هدایت تیم ملى والیبال اعلام آمادگى نکرده، 
گفت: با وجود برخى مسائل مطرح شده آلکنو ابراز تمایل کرده که 
براى هدایت تیم ملى ایران برنامه بدهد و الان هم منتظر ارسال برنامه 
از سوى این مربى هستیم. اصلا به دنبال بازار گرمى نیستیم و فقط 
روند مذاکرات و شرایط موجود را اطلاع رسانى مى کنیم تا مردم و 
علاقه مندان به والیبال در جریان قرار بگیرند. همه نگران والیبال 
هستند چون والیبال را دوست دارند. والیبال را در حال حاضر مى توان 
پرافتخار ترین ورزش گروهى ایران و پرطرفدارترین ورزش خانوادگى 
ایران نامید. پس حساسیت کار بالاست و باید سنجیده عمل کنیم و 

اطلاع رسانى درستى داشته باشیم تا نگرانى مردم کمتر شود. 
   تیر خلاص

روز گذشته اما وحید مرادى سرپرست فدراسیون والیبال در مورد 
اینکه داورزنى تمایل داشت سعید معروف سرمربى باشد، اما گویا شما 
ترجیح مى دهید سرمربى خارجى بیاید، گفت: یکى از گزینه ها آقاى 
سعید معروف هستند. آقاى داورزنى علاقه اش این بود که این فرصت 
مجدد به مربى ایرانى داده شود. اختلاف نظرهایى داشتیم البته شخصا 
با سعید صحبت نکرده ام. او ظرفیتى بى بدیل براى آینده ایران است اما 
معتقدم نباید نیروهاى اینچینى مان را بسوزانیم. باید تصمیمى درست 
گرفته شود. آن هم کمیته فنى در این حوزه صحبت مى کند. تیم ملى 
ما یکبار تجربه مربى ایرانى داشته و الان تصمیمش باید درست باشد 
که والیبال صدمه نخورد. سعید ظرفیت بالایى براى والیبال ایران 
است و باید مراقبشان باشیم. مرادى در پاسخ به این سوال که قصد 
ندارید با سعید معروف براى بازیکنى در تیم ملى صحبت کنید، بیان 
کرد: به صورت مستقیم با سعید معروف صحبتى نداشته ام. معتقدم 
سعید معروف هنوز ظرفیت این را دارد که به عنوان بازیکن - مربى 
کمک کند اما بستگى به تصمیمات معروف و در عین حال تصمیمات 

کمیته فنى دارد. 
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با اظهارنظر سرپرست جدید فدراسیون والیبال 

پرونده سرمربیگرى معروف  در تیم  ملى مختومه شد؟!

تصمیم آنچلوتى باعث عصبانیت 
مودریچ شد 

ستاره کروات رئال مادرید به خاطر تصمیم 
سرمربى این تیم در دیدار برابر رئال بتیس عصبانى 
شد. به گزارش آس، رئال مادرید در هفته شانزدهم 
رقابت هاى لالیگا یک تساوى ناامیدکننده را به 
دست آورد. در این بازى لوکا مودریچ بعد از چند 
بازى غیبت به خاطر مصدومیت به ترکیب اصلى 
رئال مادرید برگشت. کارلو آنچلوتى در دقیقه 
70 تصمیم گرفت که هافبک باتجربه کروات 
تیمش را تعویض کند و سبایوس را به جاى او به 
میدان بفرستد. طبق اعلام روزنامه آس این تصمیم 
آنچلوتى باعث خشم و عصبانیت لوکا مودریچ شد 
تا جایى که او بطرى آب را که بعد از تعویض دادند 
به زمین پرت کرد و به آن لگد زد. روزنامه آس در 
ادامه گزارش خود نوشت که تعویض مودریچ به 
خاطر عملکرد بد او در این بازى نبود بلکه او به 
تازگى از مصدومیت رهایى یافته بود و به همین 
خاطر آنچلوتى نمى خواست که زیاداو را اذیت 
کند. مودریچ تا تابستان سال 2024 با رئال مادرید 
قرارداد دارد. به نظر مى رسد که او آخرین فصل 
حضورش در کهکشانى ها را تجربه مى کند و 
احتمال جدایى او در تابستان پیش رو و یا حتى 

زمستان زیاد است. 

ویژه

کریستوفر کنت گلر فولاد 
با انتشار استورى از لحظه 
دیدار با نکونام، در صفحه 
شخصى خود نوشته است: 
البته دیدنت به عنوان حریف، 
خاص بود، اما باعث افتخار بود 
و خوشحال شدم که دوباره 

تو را دیدم، مربى. 

مهدى کرد، در ماه هاى گذشته 
در یک سانحه رانندگى در شمال 
کشور درگذشت و بازیکنان 
هوادار یاد او را زنده نگه داشتند 
چراکه در پنج فصل حیات این 
باشگاه، او بسیارى از بازى هاى 
هوادار را در تهران از نزدیک 

تماشا مى کرد. 

در بازى این هفته، مورایس به على 
احمدى بازیکن ساخته آکادمى 
سپاهان فرصت داد؛ احمدى در 
فصل جدید یکى از بازیکنان 
حساب  به  سپاهان  فهرست 
مى آید که سرانجام در دیدار هفته 
دوازدهم در دقیقه 90 به جاى میلاد 

زکى پور وارد زمین شد.   ت
شــ
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گفت وگو

دور  هافبک سال هاى  داداش زاده  بهزاد 
تیم ملى و پرسپولیس در خصوص برد شاگردان 

گل محمدى قبل از دربى صحبت کرد. 
   درباره برترى پرسپولیس مقابل هوادار 

چه نظرى دارید؟
 پیش از هر چیز باید به بازى با الدحیل اشاره 
کنم که پرسپولیس در روزى که خوب بازى کرد، 
فرصت بى شمار گلزنى داشت از موقعیت ها استفاده 
کافى نبرد، الدحیل به گل رسید و حذف از آسیا رقم 
خورد. البته اگر پرسپولیس برابر الدحیل به هدف 
خود مى رسید هم یکى دو مرحله بالاتر حذف 
مى شد، چون بضاعت فوتبال ما بیش از این نیست و 
در مقابل سرمایه گذارى که حریفان عربى کرده اند، 

کارى نکرده ایم. 
  در بازى مقابل الدحیل هواداران 

پرسپولیس انتقادات زیادى مطرح کردند! 
امیدوارم شیطنت ها در رفتار تند هواداران علیه 
کادر فنى، بازیکنان و مدیریت نقشى نداشته باشد. 
بدون تردید هواداران حق دارند تا موفقیت تیم را 
مطالبه کنند و باید با آنها صادق بود. پرسپولیس با 
وجود اینکه دست گل محمدى بسته بود و روى 
نیمکت ذخیره خوبى نداشت، اگر پنالتى گولسیانى 
گل مى شد در پایان بازى گل محمدى امپراطور 
بود و گولسیانى هم منجى تیم مى شد. سال 
1371 که پرسپولیس برابر نیسان ژاپن حذف 
شد، هواداران علیه على پروین شعار دادند و چون 
عاشق تیم هستند، جام هایى را که مربیان براى تیم 
آورده اند در نظر نمى گیرند. فراموش نکنیم پیراهن 
پرسپولیس بر تن بعضى از بازیکنان تیم گشاد است 

و آن ها در حد و اندازه تیم بازى نمى کنند. 
در مورد دیدار با هوادار نظر شما چیست؟

 در بازى با هوادار شاهد فوتبال خوبى از 
پرسپولیس بودیم. محمود فکرى بازیکن خوبى 
بوده و از مربیان باتجربه است. نمى دانم چرا 
حرف هایى زد که اشکان خورشیدى بخواهد از 
خود دفع کند و جریمه کمیته داوران را به مصاحبه 
با خبرنگاران ترجیح دهد. فکرى فهمیده بود با 
ایجاد حاشیه براى پرسپولیس این شانس را دارد تا 
برابر پرسپولیس نتیجه بگیرد، ولى نتوانست با ایجاد 
حاشیه هم از پرسپولیس امتیاز بگیرد. در فوتبال ما 
بیشتر مربیان به جاى آنکه خود را به روز کنند و 
تیم شان را قوى کنند از طریق حاشیه سازى براى 
حریف استفاده مى کنند. چرخه فوتبال ما رو به 
مستطیل سبز نیست و پشت پرده وجود دارد. با این 
وجود فکرى با حاشیه هم حریف پرسپولیس نشد. 

داداش زاده:  
هواداران پرسپولیس 

حق دارند موفقیت 
تیم را مطالبه کنند

احتمال پارگى دوباره کشاله ران 
کامران قاسمپور 

ایسنا: دارنده دو مدال طلاى جهان پس از 
ماه ها دورى از کشتى در حالى که خود را آماده 
حضور در رقابت هاى مرحله نخست انتخابى 
تیم ملى مى کرد، بار دیگر در تمرین ها دچار آسیب  
شد. کامران قاسمپور چند ماه پیش حضور در 
رقابت هاى قهرمانى جهان را به علت پارگى کشاله 
ران از دست داد. او در شرایطى که قصد داشت در 
رقابت هاى قهرمانى ایران به عنوان مرحله نخست 
انتخابى تیم ملى در وزن 97 کیلوگرم به میدان 
برود و کارش را براى رسیدن به دوبنده تیم ملى در 
المپیک 2024 پاریس آغاز کند، در جریان تمرین 
بار دیگر دچار آسیب دیدگى از همان ناحیه شد و 
نتوانست به تمریناتش ادامه بدهد. قاسمپور پس از 
این اتفاق از پاى خود MRI گرفت و برخى شنیده ها 
حاکى است، بار دیگر از ناحیه کشاله ران دچار 
پارگى شده است و او احتمالا حضور در رقابت هاى 
قهرمانى کشور را از دست بدهد. قاسمپور براى 
مشخص شدن وضعیتش راهى تهران شده و قرار 
است فردا دوشنبه توسط دکتر کیهانى مورد 
معاینه قرار گیرد تا وضعیت آسیب دیدگى اش 
مشخص شود. تنها در صورتى که دکتر کیهانى 
آسیب دیدگى کشتى گیرى را تایید کند او مى تواند 
مجوز غیبت در رقابت هاى قهرمانى کشور را 
دریافت کند، در غیر این صورت فدراسیون کشتى 
صراحتا اعلام کرده هیچ کشتى گیرى حق غیبت 

در این رقابت ها را ندارد. 

منهاى فوتبال

دیدگـاه

  کوتاه
فارس: بهادر عبدى که سابقه بازى در دربى را                              در کارنامه دارد، 
در خصوص این بازى که روز پنجشنبه برگزار مى شود، تصریح 
کرد: دربى یک بازى خاص است که با همه بازى ها تفاوت دارد. 
این بازى مهم ترین بازى براى هر دو تیم خواهد بود، هر چند که 
استقلالى ها چند نفر را                              به کادر فنى شان اضافه کردند که با برخى 
تحرکات باعث مى شوند کار براى حریف سخت شود، اما این را                              هم 
باید در نظر داشت که استقلال تیم باکیفت و پرمهره اى است و 
اى کاش پرسپولیس هم این شرایط را                              داشت. دیروز سه بازیکن 
امید پرسپولیس روى نیمکت این تیم حضور داشتند و این نشان 
مى دهد که دست یحیى گل محمدى چقدر خالى است. این در 
حالى است که همه از گل محمدى در هر بازى برد مى خواهند، اما 
شما نیمکت پرسپولیس را                              با سپاهان، تراکتور و استقلال مقایسه 
کنید. وى در مورد اینکه به نظر شما این دربى برنده دارد یا نه، گفت: 
در این سال ها هواداران تیم هاى خود را                              تحت فشار مى گذارند که در 
دربى نبازند و دیده ایم که بارها نتیجه تساوى به دست آمده است، 

اما امیدوارم که پرسپولیس برنده این بازى باشد. 

بیــن المــلل
   ستاره پیشین تیم آرسنال فاش کرد که به همراهى گروهى 
دیگر از ستارگان پیشکسوت فوتبال قصد خرید یک باشگاه در 
دسته دوم فوتبال انگلیس را دارد. به گزارش نشریه سان، دنیس 
برکمپ اعتراف کرد که به همراه سایر اعضاى یک کنسرسیوم 
متشکل از گروهى ستاره هاى بازنشسته فوتبال، قصد خرید یکى 
از تیم هاى دسته دوم فوتبال انگلیس را داشته است. اسطوره 54

ساله باشگاه آرسنال ضمن ابراز علاقه براى بازگشت به فوتبال 
انگلیس براى ایفاى نقشى اجرایى، فاش کرد که او و شرکایش 
قصد خرید باشگاه ویکوم واندررز در دسته دوم فوتبال انگلیس را 
داشته اند، اما درست در آخرین مراحل تکمیل فرایند خرید، این 
باشگاه به یک خریدار دیگر که پیشنهادى بالاتر داده بود، فروخته 
شد. کنسرسیومى که برکمپ عضو آن است، شامل ستاره هاى 
سرشناس دیگرى مانند فیلیپ کوکو، رونالد کومان، درك کویت 
و هنریک لارسن مى شود و این گروه همچنان به دنبال خرید یک 
تیم دسته دومى در انگلیس است. برکمپ در این خصوص به 
نشریه تلگراف هلند گفت: ویکوم واندررز پروژه خوبى بود و ما هم تا 
آستانه خرید آن پیش رفته بودیم، اما در آخرین لحظات همه چیز 
از دست رفت. در کنار کوکو، کومان، کویت، لارسن و راب یانسن 
(ایجنت هلندى) قصد داشتیم سهام باشگاه را بخریم. هنوز هم 
رؤیاى من است که تیمى براى پرورش بازیکنان با استعداد داشته 
باشم، یک آکادمى داشته باشم و از تمام تجربه  و دانش مان براى 
ارتقاى آن استفاده کنیم. برنامه ما این نیست با یک سرمایه گذار 
میلیارد شریک شویم که کلى پول تزریق کند و یک شبه تیم را به 

برساند. ستاره هلندى سابق آرسنال افزود: موفقیت 
وقتى شما گروهى از بازیکنان پیشکسوت 
طراز اول را کنار هم جمع مى کنید، آن 
وقت باید از سطحى پایین تر کار را شروع 
کنید. من اطمینان دارم که با خرید یک تیم 
در دسته دوم انگلیس و با داشتن 
دانشى واقعى از فوتبال، ما این 
شانس را خواهیم داشت که 
در عرض 5 سال و حداکثر 10

سال به لیگ دسته اول صعود 
کنیم. ما درباره لیگ برتر 
حرف نمى زنیم. ورود به آنجا 
بسیار سخت است. با مالکان 
پولدارى که باشگاه هاى لیگ 
برترى دارند، شما نمى توانید 
به فکر خرید یک تیم در 
آنجا باشید. مى بینید که 
فروش منچستریونایتد هم 

هنوز کامل نشده است. 

استقلال بازى ساز، مهاجم و مدافع 
مى خواهد 

تیم فوتبال استقلال مقابل فولاد در هفته دوازدهم لیگ برتر 
به تساوى رسید. استقلال 90 دقیقه مالک توپ و میدان بود و هر 
چه زد به در بسته خورد. فولاد هم براى گرفتن مساوى، فقط 
اتوبوسى دفاع کرد و ضد فوتبال بازى کرد. 3 امتیاز بازى قبل 
دربى خیلى براى استقلال مهم بود که شانس با ما یار نبود، اما 
با این حال بازیکنان استقلال همگى عالى بازى کردند، از جواد 
نکونام هم تشکر مى کنیم که با این بضاعت تیم را در صدر جدول 
نگه داشته است. زمین چمن خراب و فیلمبردارى بسیار نامساعد 
بود و فقط جاى حسرت را براى بیننده در بر داشت که باشگاه فولاد 
خوزستان با این همه زیرساخت هاى قوى در فوتبال ایران، باید 
در سطح پایینى میزبان چنین بازى حساسى در لیگ برتر باشد. 
استقلال هافبک بازى ساز، مهاجم و مدافع مى خواهد. کم گل بودن 
بازى هاى استقلال به خاطر عدم حضور  هافبک خلاق در تیم است 
تا موقعیت براى مهاجمان بسازد و بتواند نبض بازى را در دستش 
بگیرد تا فوروارد ها را تغذیه کند. على خطیر مدیریت باشگاه باید 
خواسته هاى نکونام را برآورده کند و بازیکنان مدنظر کادر فنى به 
تیم اضافه شوند تا استقلال در نیم فصل دوم قدرتمندتر بازى ها را 
ادامه دهد. بازیکنان باید این بازى را فراموش کنند و براى دربى 
آماده شوند. به طور حتم دیدار دربى بازى مهیج خواهد بود و 
گرفتن 3 امتیاز براى استقلال خیلى حیاتى است تا به صدرنشینى 
خود ادامه دهد. استقلال براى شکست دادن پرسپولیس برنامه 
دارد تا روند خوب خودش را براى نیم فصل دوم هم ادامه دهد. 
استقلال نتایج و آمار خوبى در آسیا دارد، اما برخى ها با دسیسه 
مانع رفتن استقلال به مسابقات آسیایى شدند. از طرف مقابل 
پرسپولیس نتوانست نماینده خوبى براى فوتبال ایران باشد و با 
شکست در ورزشگاه آزادى از دور رقابت هاى لیگ قهرمانان آسیا 
حذف شد و سطح باشگاهى ما را پایین آورد. نکونام اهل حاشیه 
نیست و او مربى است که تمرکز زیادى روى کارش دارد. در عوض 
این نیمکت پرسپولیس است که سرمربى و سرپرست تیم شان 
حاشیه ساز هستند و کنار خط کار هاى غیراخلاقى را انجام 
مى دهند. هواداران استقلال همیشه از تیم شان حمایت مى کنند 
و پشتیبانى طرفداران باعث مى شود که بازیکنان روحیه بگیرند و 

روند رو به جلوى استقلال ادامه دار باشد. 

محمد نورى 
 کارشناس فوتبال 

چرخابى: فولاد مبارکه تمام قد پشت باشگاه سپاهان است
حسین چرخابى کارشناس فوتبال با اشاره 
به اتمام قرارداد بازیکنانى چون رضاییان و 
مغانلو تا پایان فصل و تمدید قرارداد آنها، 
تاکید کرد: اگر بازیکن بخواهد در ایران بازى 
کند، هیچ باشگاهى بهتر از سپاهان نخواهد 
بود. اکثر باشگاه ها به خصوص باشگاه هاى 
بزرگ بر سر مسائل مالى مشکل دارند، اما 
سپاهان تاکنون در این مسائل مشکلى با 
بازیکنانش نداشته است. حسین چرخابى در 
گفت وگو با ایسنا، در خصوص پیروزى سپاهان 
برابر مس و ترکیب انتخابى مورایس، اظهار 
کرد: هیچکس نمى تواند تشخیص دهد، او 

چه کسى را به زمین مى فرستد. مورایس در 
ترکیباتى که به زمین مى فرستد، به دو چیز 
توجه مى کند؛ اول تیم حریف و مهم تر از آن 
تمریناتى که سپرى مى کنند. شاید خارج 
بودن مغانلو، اسدى و حسین نژاد قابل حدس 
نبود و برنامه هاى آقاى مورایس است که نشان 
از توجه ویژه او به تمرینات دارد. وى افزود: در 
تقابل این هفته، ترکیب جدید هنوز کامل 
با هم هماهنگ نبود و مس تلاش کرد تمام 
خط هاى اصلى را ببندد. به همین علت در 
نیمه نخست بازیکنانى همچون رضاییان کمتر 
توانستند نفوذ کنند و موقعیت سازى چندانى 

نشد. این پیشکسوت سپاهان یادآور شد: پس 
از گل اول سپاهان از ضربه ایستگاهى، مس از 
حالت تدافعى خارج شد و سپاهان از کناره ها 
نفوذ کرد تا تراکم دفاعى حریف را به هم بزند. با 
آمدن اسدى، مغانلو و حسین نژاد به زمین نیز 
سپاهان دگرگون شد و به 3 گل دیگر رسید تا 
همه جوره بر مس غالب باشد. چرخابى درباره 
تغییرات مدیریتى در باشگاه سپاهان و تاثیر 
آن بر روند تیم، توضیح داد: سپاهان وابسته 
به شرکت بزرگى به نام فولاد مبارکه است که 
تمام قد پشت باشگاه است. هر مدیرى بتواند 
طبق برنامه و استراتژى باشگاه و شرکت فولاد 

عمل کند، موفق است. این باشگاه با تلاش تمام 
مدیرانش یکى از قوى ترین باشگاه ها است. این 
پیشکسوت فوتبال اصفهان با اشاره به اتمام 
قرارداد بازیکنانى چون رضاییان و مغانلو تا 
پایان فصل و تمدید قرارداد آن ها، تاکید کرد: 
بازیکن اگر بخواهد در ایران بازى کند، هیچ 
باشگاهى بهتر از سپاهان نخواهد بود. اکثر 
باشگاه ها به خصوص باشگاه هاى بزرگ بر سر 
مسائل مالى مشکل دارند، اما سپاهان تاکنون 
در این مسائل مشکلى با بازیکنانش نداشته و 
اگر بازیکنان بخواهند در ایران بمانند، سپاهان 

بهترین باشگاه هشان خواهد بود. 

رضا جبارى بازیکن پیشین پرسپولیس گفت: 
هرچند تیم عملکرد خیلى خوبى در بازى با هوادار 
نداشت، اما کسب سه امتیاز در این بازى خیلى 

مهم بود. 
   برد مقابل هوادار 

رضا جبارى در گفت و گو با تسنیم درباره پیروزى 
یک بر صفر پرسپولیس مقابل هوادار و خروج این 
تیم از بحران در آستانه دربى اظهار داشت: براى 
اینکه وضعیت کلى را شرح بدهید باید به کل امور 
توجه کنید؛ از مدیریت، کادرفنى و بازیکنان گرفته 
تا افراد مختلفى که در باشگاه مسئولیت دارند. اگر 
نگاه مان این باشد که یحیى ضعیف عمل مى کند یا 
بازیکن افُت کرده، اشتباه است. به نظر من مشکل 
اصلى پرسپولیس از مدیریت نشأت مى گیرد، 
نمى گویم کادرفنى و بازیکنان عالى هستند اما سر 
منشاء مشکلات مدیریت بود. وى در پاسخ به این 
پرسش که دلیلش براى بیان این موضوع چیست؟ 
گفت: یکسرى مسائل و حرف ها را نمى توانیم 
بگوییم. یک مقدار سخت است هر چیزى را بیرون 
از خانواده فریاد بزنیم. مثلاً وقتى همه فهمیدند 
یحیى و درویش با هم مشکل دارند، این یعنى 
عدم مدیریت! یعنى نتوانستیم مشکلات را در 
خانواده نگه داریم؛ ما به درویش مى گوییم مدیر نه 
به یحیى! چرا من به عنوان مدیر باید کارى کنم که 
کادرفنى و بازیکنان ناراحت شوند؟ نمى توانم وارد 

جزئیات شوم؛ خودم شخصاً مى دانم چه مسائلى 
وجود داشته ولى باید درویش مدیریت مى کرد. 
موضوع جریمه 10 درصدى بازیکنان پس از اولین 
شکست، باعث مى شود که بازیکنان از شما دور 
شوند. این همان عدم مدیریت است. همین اتفاقات 
حاشیه هاى زیادى به وجود آورد. این موضوع 
به برخى تصمیمات اشتباه گل محمدى و اُفت 
بازیکنان کشیده شد. من همه اینها را قبول دارم، 
ولى اینکه هواداران بعد از بازى با الدحیل آنطور 
بگویند «حیا کن رها کن» حق گل محمدى نبود. 

 روحیه بازیکنان 
بازیکن پیشین پرسپولیس درباره پیروزى مقابل 
هوادار و تأثیر آن روى روحیه بازیکنان گفت: همه 
مى دانند و گل محمدى هم گفت چقدر این بازى 
مهم است. تیم عملکرد مطلوبى نداشت و مسائل 
حاشیه اى زیاد بود و نیاز به برد داشتیم. هرچند تیم 
خوب بازى نکرد و برخى بازیکنان عملکرد خوبى 
نداشتند، ولى این برد از نان شب هم واجب تر است. 
تیم برده و همین نتیجه ضعف ها را پنهان مى کند، 

ولى حواس مان به ضعف ها باشد. 
   دربى

جبارى در واکنش به حضور درویش در تمرین 
چند روز پیش پرسپولیس و صحبت او با گل محمدى 
و بازیکنان عنوان کرد: حرکت خوبى بود. این خودش 
یک مدیریت است. درویش این هفته رفت؛ اما چرا 

زودتر نرفت و این کار را نکرد؟ الان کار درستى 
کردند. کادرفنى و بازیکنآنکه نمى توانند سراغ مدیر 
بروند و مشکلات را برطرف کنند. چند روز پیش 
مدیریت شد و برد امروز هم نتیجه همان است. من 
که دشمن درویش نیستم؛ این کار خوب بود و این برد 
هم نشان داد که مشکلات مدیریت شد و امیدوارم 
همین روند ادامه داشته باشد. وى درباره دربى 102
که قرار است روز پنجشنبه هفته جارى برگزار شود 
به تسنیم گفت: نتیجه این بازى به مسائل روحى و 
روانى خیلى ارتباط دارد. قطعاً مسائل فنى و اندیشه 
مربیان و عملکرد بازیکنان تأثیرگذار است، ولى 
اگر بحث حاشیه و مسائل روانى را کنترل کنیم، 
مسائل فنى خود به خود در زمین بروز پیدا مى کند. 
کارى به شکل بازى استقلال ندارم ولى نتایج 
خوبى گرفته است. اتفاقاتى در چند وقت اخیر 
افتاده که حساسیت بازى را زیاد کرده و امیدوارم 
این حساسیت به نفع ما باشد. مهاجم پیشین 
پرسپولیس در مورد عملکرد نبیل باهویى عنوان 
کرد: براى بازیکنان ارزش زیادى قائلم و دوست 
ندارم کسى را نقد کنم ولى از یحیى خواهش 
مى کنم او را بازى ندهد. بازیکنى در این سطح 
باید بالاتر از بازیکنان ما باشد. نمى گویم باهویى 
ضعیف است، قطعاً بازیکن قابلى است ولى به درد 
تاکتیک پرسپولیس نمى خورد. به هر حال دست 

گل محمدى بسته است. 

جبارى: 
برد مقابل 
هوادار از 
نان شب 
واجب تر 
بود 

ضعیف تیم ملى در مسابقات انتخابى المپیک و پیش از آن در 
لیگ ملت ها، شانس این تیم براى صعود به المپیک پاریس به 
پایین ترین حد خود رسیده و تنها شانس باقیمانده کسب حداقل 
13 پیروزى در لیگ ملت هاى سال آینده است. ایرنا 13 پیروزى در لیگ ملت هاى سال آینده است. ایرنا 13 آبان ماه سال  10

جارى نوشت: این موضوع باعث 
شد فدراسیون والیبال تمام 
تلاش خود را به کار بگیرد تا 
بهترین تصمیم براى هدایت 
تیم ملى اتخاذ شود. بر اساس 
همین سیاست نام مربیان 
مطرحى همچون هینن، 
پیاتزا، بلنجینى و حتى آلکنو 

براى هدایت این تیم مطرح 
شد. در کنار اسامى این 

که فدراسیون والیبال قصد دارد از نام سعید معروف استفاده ابزارى 
کند، اما واقعیت ماجرا چیز دیگریست. پس از اینکه بهروز عطایى 
از هدایت تیم ملى والیبال کنار رفت بسیارى از مردم و حتى اهالى 
والیبال خواهان بازگشت سعید معروف به تیم ملى شدند؛ چراکه 
یکى از مهم ترین ضعف  تیم ملى در دو سال اخیر پست پاسور بود. 
معروف در واکنش به درخواست فدراسیون والیبال براى بازگشت 
به تیم ملى عنوان کرد دیگر قصد ندارد به صورت حرفه اى بازى کند 
اما مى تواند به عنوان مربى به این تیم کمک کند؛ موضوعى که حتى 
داورزنى هم در گفت وگو با ایران ورزشى آن را تأیید کرد؛ «در 
صحبت با سعید، گفتم خانواده والیبال دوست دارد به  عنوان 
بازیکن اثرگذار به تیم کمک کنى. سعید حرفش این بود که 
حالا باید جوان ترها بازى کنند و تجربه اندوزى. دوست دارم 
جور دیگرى به تیم کمک کنم. من حالا درباره مربیگرى 
مطالعه و برنامه ریزى مى کنم و ذهنم را به این طرف برده ام. 
ما وقتى ارزیابى کردیم و بازخورد گرفتیم، متوجه شدیم 
سعید مى تواند گزینه اى در لیست 
مربیان باشد.» طرف دیگر ماجرا هم 
که به مربیان خارجى مربوط مى شود 
شرایط پیچیده اى پیدا کرده است. 
گزینه هایى که فدراسیون والیبال 
روى آنها نظر مساعدترى نسبت به 
سایر مربیان خارجى دارد بلنجینى 
و پیاتزا هستند؛ مربیانى که اگر با 
فدراسیون والیبال به توافق برسند 
هم تنها دو هفته پیش از لیگ ملت ها 
مى توانند هدایت تیم ملى ایران را بر 
عهده بگیرند و در این مدت نمى توان 
هیچ  کار فنى با این تیم کرد و تنها باید بازیکنان را به لحاظ روحى 
آماده کرد که معروف با توجه به سابقه و محبوبیتى که میان بازیکنان 
دارد، مى تواند این کار را بهتر از مربیان خارجى انجام دهد. ضمن اینکه 
سابقه حضور آلکنو در ایران نشان داد مربیان خارجى هر چقدر هم 
که داراى رزومه پررنگى باشند در کوتاه مدت نمى توانند کار خاصى 
انجام دهند. همچنین معروف به لحاظ وجهه بین المللى چیزى کمتر 
از مربیان بزرگ دنیا ندارد و این شخصیت کاریزماتیک او مى تواند به 
سود والیبال ایران باشد و بر همین اساس بوده که فدراسیون جهانى 
اسطوره زنده دنیا را به معروف لقب داده است. از طرفى اگر در نهایت 
معروف به عنوان سرمربى تیم ملى انتخاب شود همه دستیارانش 
خارجى خواهند بود و مربیان مطرحى در کادر او حضور پیدا 

خواهند کرد. 

در بازى این هفته، مورایس به على 
احمدى بازیکن ساخته آکادمى 
سپاهان فرصت داد؛ احمدى در 
فصل جدید یکى از بازیکنان 
حساب  به  سپاهان  فهرست 
مى آید که سرانجام در دیدار هفته 
 به جاى میلاد 

برساند. ستاره هلندى سابق آرسنال افزود: موفقیت 
وقتى شما گروهى از بازیکنان پیشکسوت 
طراز اول را کنار هم جمع مى کنید، آن 
وقت باید از سطحى پایین تر کار را شروع 
کنید. من اطمینان دارم که با خرید یک تیم 
در دسته دوم انگلیس و با داشتن 
دانشى واقعى از فوتبال، ما این 
شانس را خواهیم داشت که 

در عرض 
سال به لیگ دسته اول صعود 

منشاء مشکلات مدیریت بود. وى در پاسخ به این 
پرسش که دلیلش براى بیان این موضوع چیست؟ 
گفت: یکسرى مسائل و حرف ها را نمى توانیم 
بگوییم. یک مقدار سخت است هر چیزى را بیرون 
از خانواده فریاد بزنیم. مثلاً وقتى همه فهمیدند 
یحیى و درویش با هم مشکل دارند، این یعنى 
عدم مدیریت! یعنى نتوانستیم مشکلات را در 
خانواده نگه داریم؛ ما به درویش مى گوییم مدیر نه 
به یحیى! چرا من به عنوان مدیر باید کارى کنم که 
کادرفنى و بازیکنان ناراحت شوند؟ نمى توانم وارد 


